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RG - 0002.P.VII.2015 

 

 

P R O T O K Ó Ł  NR VII/ 2015 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 maja 2015 r. 

 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz działalności Policji                         

w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2014- Przedstawiciel Policji. 

Punkt 6.   

Informacja w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz działalności jednostek OSP                 

w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2014- Przedstawiciel Straży Pożarnej. 

Punkt 7.  

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 8.  

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 9.   

Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów                         

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych                   

w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest  Gmina Nowe 

Miasto nad Wartą oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Punkt 10.   

Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny                   

w Gminie Nowe Miasto nad  Wartą na lata 2015-2017. 

Punkt 11.   

Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                    

do stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania - „Z Nami Warto” z siedzibą w Kołaczkowie. 

Punkt 12.  

Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VI/28/2015 z dnia 31 marca  2015  r.                    

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Naczelnikiem  Urzędu 

Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej a Wójtem Gminy  Nowe  Miasto nad  Wartą                     

w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu  Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej zadania      

w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej opłaty z tytułu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 

Punkt 13.   

Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLV/260/2014 Rady Gminy Nowe 

Miasto nad Wartą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

Punkt 14.  

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 
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Punkt 15.   

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego  w drodze bezprzetargowej. 

Punkt 16.   

Interpelacje Radnych. 

Punkt 17.   

Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 18.   

Zamknięcie Sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15

00
 otworzył VII Sesję Rady Gminy 

i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład wynosi 15 Radnych, obecnych 

jest 13 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że porządek posiedzenia Sesji Radni 

otrzymali na posiedzeniu komisji wraz z projektami uchwał. Nie przewiduje                                 

się wprowadzania żadnych zmian do porządku, w związku z powyższym pan Tomaszewski 

zaproponował głosowanie.  

Za porządkiem  obrad opowiedziało się 13 Radnych.  

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
 Pan Tomaszewski poinformował, że protokół z VI Sesji tradycyjnie zamieszczony był 

na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.                  

 Radny Jacek Nyczke informował, że ma dwie uwagi, pierwsza w punkcie 14                       

to przekręcenie nazwiska jest Dybizmański winno być ks. Jan Dybizbański, oraz drugi 

błąd  w tym samym punkcie jest mowa o pani Halinie Czarny- jest napisane, że jest 

autorką pomysłu umieszczenia na terenie naszej gminy kapliczek i krzyży 

przydrożnych, a wiadomym jest, że pani Czarny jest autorką książki „Krzyże, 

Kapliczki, Figury Przydrożne”.      

Przewodniczący informował, że poprawki zostaną wprowadzone, następnie w związku                      

z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  

Protokół z VI Sesji został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących. 

 Przewodniczący poinformował, że na salę posiedzenia dołączył Senator Piotr 

Gruszczyński, którego serdecznie Przewodniczący powitał.  

 

Ad 5) Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz działalności 

Policji w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2014- Przedstawiciel Policji. 

 Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz działalności Policji                

w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2014 przedstawił pan insp. Paweł Wawrzyniak  

Komendant Powiatowy Policji w Środzie Wlkp., który przed wystąpieniem złożył życzenia                

i prosił nowo mianowanego Kierownika Rewiru Dzielnicowych asp. sztab. Piotra Pawlaka, 

który w pewnym czasie pełnił obowiązki Kierownika, a z dniem 1 maja został mianowany na 

to stanowisko przy pozytywnej opinii pana Wójta.   

 Następnie pan Wójt wraz z panem Przewodniczącym złożyli na ręce pana asp. sztab. 
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Piotr Pawlak Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Nowym Mieście nad Wartą list 

gratulacyjny: 
W związku z Pana powołaniem na stanowisko Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Nowym Mieście 
nad Wartą składamy Panu życzenia owocnej pracy dla dobra mieszkańców Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. Myślimy, że nasza współpraca, która trwa nie od dzisiaj będzie owocna i przyniesie dobre efekty   
w zakresie poprawy bezpieczeństwa nas wszystkich.  

Następnie Komendant przedstawił poniższe informacje.  

 W 2014 roku na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. 

wszczęto 702 postępowania przygotowawcze tj. o 26 mniej w porównaniu do roku 2013, 

natomiast w wyniku zakończonych postępowań przygotowawczych stwierdzono 899 

przestępstw tj. o 39 więcej niż w roku 2013. Wskaźnik wykrywalności przestępstw 

ukształtował się na poziomie 81,2 % i spadł o 1,2% w stosunku do roku ubiegłego. 

W ogólnej liczbie 899 stwierdzonych przestępstw, największą ilość stanowią przestępstwa                

o charakterze kryminalnym 656 i gospodarcze w ilości 105 przestępstw. Pozostałe 138 to inne 

przestępstwa, w tym w szczególności drogowe. W przestępczości kryminalnej nastąpił wzrost 

wszczęć o 14 postępowań oraz wzrost ilości przestępstw stwierdzonych o 158 . Wskaźnik 

wykrywalności wzrósł o 6 % i wyniósł 76,2 %.  W ogólnej liczbie 656 przestępstw 

stwierdzonych o charakterze kryminalnym, największą liczbę stanowią przestępstwa 

przeciwko mieniu w liczbie 401. Następne w kolejności pod względem liczby,                                 

są przestępstwa narkotykowe, których stwierdzono 144. Ponadto odnotowano 26 przestępstw 

skierowanych przeciwko życiu i zdrowiu. 

wygląda to w sposób następujący:  

 W kategorii zabójstw w 2014 r. wszczęto jedno postępowanie w sprawie usiłowania 

zabójstwa, nie stwierdzając popełnienia przestępstwa. W okresie analogicznym także 

nie stwierdzono takiego przestępstwa.  

 W kategorii zgwałceń wszczęto 1 postępowanie przygotowawcze, stwierdzając                    

2 przestępstwa. W okresie analogicznym nie stwierdzono popełnienia takiego 

przestępstwa.  

 W kategorii rozbojów i wymuszeń rozbójniczych stwierdzono popełnienie                            

6 przestępstw w 2014 r., w 2013 r. – 3, przy wskaźniku wykrywalności 83,3 % w 2014 

r. i 66,7 % wskaźniku wykrywalności w roku 2013,  

 W kategorii bójka i pobicie stwierdzono popełnienie 6 przestępstw w 2014 r., przy 8 w 

2013 r., z których wszystkie wykryto – wskaźnik wykrywalności wyniósł 100% 

podobnie jak w roku 2013,  

 W kategorii uszczerbek na zdrowiu stwierdzono popełnienie 18 przestępstw w 2014 r., 

przy 14 w 2013 r., z których wszystkie zostały wykryte, uzyskując wskaźnik 

wykrywalności 100%, przy wskaźniku wykrywalności 100 % w roku 2013,  

 W kategorii kradzieży cudzej rzeczy stwierdzono popełnienie 174 przestępstw w 2014 

r., przy 167 w 2013 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 55,4% przy 

takim samym wskaźniku wykrywalności w roku 2013,  

 W kategorii kradzieży z włamaniem stwierdzono popełnienie 80 przestępstw w 2014 

r., przy 71 w 2013 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności w roku 2014 na poziomie 

53,7 % przy wskaźniku wykrywalności 53,5% w roku 2013,  

 W kategorii kradzieży i kradzieży poprzez włamanie samochodu stwierdzono 

popełnienie 20 tego typu przestępstw w 2014 r., przy 11 w 2013 r., uzyskując 

wskaźnik wykrywalności na poziomie 20%, przy wskaźniku wykrywalności 9,1 % w 

roku 2013,  

 W kategorii uszkodzenie rzeczy stwierdzono popełnienie 32 przestępstw w 2014 r., 

przy 29 w 2013 r., uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 59,4% przy 

wskaźniku wykrywalności 58,6% w roku 2013,  
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 W kategorii przestępstw z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii stwierdzono 

popełnienie 144 przestępstw, przy 39 w 2013 r., osiągając 99,3% wskaźnik 

wykrywalności przy 97,4 % wskaźniku w roku 2013.  

W zakresie przestępczości gospodarczej nastąpił wzrost wszczęć o 8 przestępstw do roku 

2013. Ilość przestępstw stwierdzonych w porównaniu do roku 2013 jest mniejsza o 66 

przestępstw. 

Reasumując można wskazać tendencje pozytywne i negatywne i tak: 

Tendencja pozytywne:  

Spadło zagrożenie przestępczością w kategoriach:  

 bójka i pobicie o 2 przestępstwa,  

Utrzymano przybliżony poziom wykrywalności w takich kategoriach przestępstw jak:  

 uszkodzenie rzeczy na poziomie 59,4%  

 kradzież cudzej rzeczy na poziomie 55,4%  

 kradzież z włamaniem na poziomie 53,7%  

 uszczerbek na zdrowiu na poziomie 100 %  

 bójka i pobicie na poziomie 100%  

 Zwiększony został wskaźnik przestępstw stwierdzonych z kategorii 

„narkotykowych” na poziomie 369 %.  

 Zwiększony został wskaźnik wykrywalności przestępstw w kategorii kradzież                       

i kradzież poprzez włamanie do samochodu na poziomie 20% przy 9,1 % w 

2013. 

Tendencje negatywne:  

Nastąpił wzrost zagrożenia przestępczością w kategorii:  

 kradzież i kradzież poprzez włamanie samochodu o 9 przestępstw,  

 kradzież z włamaniem o 9 przestępstw,  

 kradzież cudzej rzeczy o 7 przestępstw.  

Dokonując analizy miejsc zaistniałych zdarzeń przedstawia się to następująco: 

 

Gmina  

 

Ilość zdarzeń  

 

Udział procentowy  

Środa Wlkp.  288  61,4 %  

Dominowo  23  4,9 %  

Zaniemyśl  50  10,7 %  

Nowe Miasto nad 

Wartą  

69  14,7 %  

Krzykosy  39  8,3 %  

Ogółem  469  100 %  

 Największą ilość zdarzeń w 2014 roku odnotowano na terenie miasta i gminy Środa 

Wlkp. W ogólnej liczbie 288 zdarzeń, które miały miejsce na terenie miasta i gminy Środa 

Wlkp., 79,2 % odnotowano na trenie miasta, tj. 228 zdarzeń, natomiast 60 zdarzeń tj. 20,8 % 

na terenie gminy.  

Najbardziej zagrożonymi miejscami przestępczością o charakterze kryminalnym na terenie 

miasta Środa Wlkp. są rejony: Osiedle Jagiellońskie (15), oś. Wyszyńskiego (11) i ul. 

Kilińskiego (10). Natomiast biorąc pod uwagę miejscowości na terenie gminy Środa Wlkp. 

najwięcej zdarzeń odnotowano w miejscowości Brodowo (5), Kijewo (4) i Słupia Wielka (3)  

Wśród zgłoszonych zdarzeń, na terenie miasta dominują kradzieże, kradzieże z włamaniem                   

i uszkodzenia mienia (139).  

Na terenie gminy Dominowo najwięcej zdarzeń odnotowano w Dominowie (5), Orzeszkowie 

(2) głównie kradzieże. 

W gminie Zaniemyśl najbardziej zagrożone są Zaniemyśl (15) i Łękno (6).  

Wśród zdarzeń dominują także kradzieże.  
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W gminie Nowe Miasto nad Wartą najwięcej zdarzeń odnotowano w samym Nowym Mieście 

nad Wartą (9), Chocicza (5), Boguszyn (3), gównie w kategorii kradzież i kradzież                           

z włamaniem.  

W gminie Krzykosy najbardziej zagrożony jest rejon miejscowości Sulęcinek (5), Witowo 

(4), Krzykosy (4).  

Wśród zdarzeń kryminalnych odnotowano najwięcej kradzieży. 

  

II. Bezpieczeństwo w ruchu drogowym powiatu średzkiego  

W roku 2014 na drogach powiatu średzkiego doszło do 483 zdarzeń drogowych, w tym: 

 wypadków 38 , w których:  

 zostało zabitych osób: 6,  

 zostało rannych osób: 42,  

 kolizji drogowych: 445.  

Porównując te dane do analogicznego okresu roku ubiegłego, zanotowano:  

 wzrost zdarzeń drogowych o 14,  

 spadek wypadków drogowych o 34,  

 spadek osób zabitych o 2,  

 spadek osób rannych o 39,  

 wzrost kolizji drogowych o 48.  

 W porównaniu do analogicznych okresów lat ubiegłych statystyka zaistniałych 

zdarzeń przedstawia się następująco: 
Rok  Zdarzenia 

drogowe  

Wypadki 

drogowe  

Zabici  Ranni  Kolizje 

drogowe  

2010  534  94  8  127  440  

2011  471  93  15  122  378  

2012  408  63  9  69  345  

2013  469  72  8  81  397  

2014  483  38  6  42  445  

 W poszczególnych gminach powiatu średzkiego najwięcej zdarzeń odnotowano na 

terenie miasta i gminy Środa Wlkp. (60,2 % wszystkich zdarzeń), następnie na terenie 

gminy Nowe Miasto nad Wartą (13,6%) oraz gminy Krzykosy (13%). Biorąc pod uwagę 

skutki tych zdarzeń, pod względem ilości osób zabitych i rannych, najbardziej zagrożonymi 

są drogi gminy Środa Wlkp. 
Gminy  Zdarzenia 

drogowe  

Wypadki 

drogowe  

Zabici  Ranni  Kolizje 

drogowe  

Środa Wlkp.  291  22  5  24  169  

Dominowo  24  3  0  4  21  

Zaniemyśl  39  3  0  3  36  

Krzykosy  63  6  1  7  57  

Nowe Miasto 

n/W  

66  4  0  4  62  

Powiat Średzki  483  38  6  42  445  

Analizując zagrożenie stanu bezpieczeństwa według kategorii dróg, przebiegających przez 

teren powiatu średzkiego, w omawianym okresie sytuacja przedstawia się następująco: 
L. p  Kategoria 

drogi  

Ogółem 

zdarzeń  

Liczba 

wypadków  

Liczba 

zabitych  

Liczba 

rannych  

Liczba 

kolizji  

1  Droga 

krajowa  

160  13  4  14  147  

2  Droga 

wojewódzka  

61  4  0  4  57  

3  Droga 

powiatowa  

169  14  1  16  155  
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4  Droga 

gminna  

79  5  1  6  74  

5  Autostrada    14  2  0  2  12  

Ogółem                  483                38             6         42     445  

Przyczyny zdarzeń drogowych, spowodowanych przez kierujących pojazdami. 

W analizowanym okresie kierujący pojazdami byli sprawcami: 

 zdarzeń drogowych: 379 (co stanowi 78,4 % ogółu zdarzeń)  

 wypadków drogowych: 31 (osób rannych 42 , zabitych 6)  

 kolizji drogowych: 348  

Do podstawowych przyczyn zdarzeń drogowych należało:  

 nieudzielanie pierwszeństwa przejazdu 107 ( 22.1%)  

 niedostosowanie prędkości do warunków ruchu 94 (19.4%),  

 niezachowanie bezpiecznej odległości między pojazdami 78 (16.1%).  

Przyczyny zdarzeń drogowych, spowodowanych przez pieszych.  

W analizowanym okresie piesi byli sprawcami:  

 zdarzeń drogowych : 2 (co stanowi 0.41 % ogółu zdarzeń)  

 wypadków drogowych : 1 (osób rannych 0, zabitych 1)  

Reasumując można stwierdzić, że w roku 2014:  

 wzrosła o 14, tj. o 2,9 % ogólna liczba zdarzeń drogowych,  

 spadła o 34, tj. o 52,7 % liczba wypadków drogowych,  

 wzrosła o 48, tj. o 10,7 % liczba kolizji drogowych,  

 spadła ilość osób zabitych o 2, tj. o 25 %,  

 spadła ilość osób rannych o 39, tj. o 51,8 %,  

Główną przyczyną zdarzeń nadal jest nieprawidłowe zachowanie się użytkowników dróg, a w 

szczególności kierujących pojazdami, którzy spowodowali 78,4 % ogółu zdarzeń. Osoby 

piesze spowodowały 0,41 % ogółu zdarzeń.  

 Największe zagrożeniem bezpieczeństwa w ruchu drogowym odnotowano na drodze 

krajowej nr 11, gdzie zarejestrowano:  

 153 zdarzenia drogowe , co stanowi 31,6 % ogółu zdarzeń, w tym:  

 12 wypadków drogowych, w których 4 osoby poniosły śmierć, a 14 

osób zostało rannych,  

 141 kolizji drogowych.  

 Drugim rejonem pod względem zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym jest 

miasto Środa Wlkp.. gdzie zarejestrowano:  

 150 zdarzeń drogowych, co stanowi 31 % ogółu zdarzeń, w tym:  

 13 wypadków drogowych, w których 2 osoby zginęły a rannych zostało 

15 osób,  

 137 kolizji drogowych.  

 Największa dynamikę zdarzeń drogowych w Środzie Wlkp. zarejestrowano na 

następujących ulicach:  

 ul. Czerwonego Krzyża - 14 zdarzeń drogowych  

  ul. Kórnicka – 12 zdarzeń drogowych  

 ul. Brodowska – 9 zdarzeń drogowych  

 ul. Paderewskiego – 7 zdarzeń drogowych  

Funkcjonariusze Wydziału Ruchu Drogowego ujawnili 8448 wykroczeń drogowych. Nałożyli 

za ujawnione wykroczenia 7940 mandatów karnych w tym:  

 na kierujących 7272  

 na pieszych 576  

Ponadto funkcjonariusze Wydziału Ruchu Drogowego w czasie służby w patrolach:  

 wylegitymowali 11334 osoby, w tym:  

 kierujących pojazdami 9825  
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 pieszych 846  

 
alkoholu,  

 ujawnili 19 kierujących popełniających inne przestępstwa (niestosujących się do 

wyroku sądowego, narkotyki i inne).  

 sporządzili 7384 kart rejestracyjnych Mrd – 5,  

 zatrzymali 117 uprawnień do kierowania pojazdami, z czego 52 za kierowanie w 

stanie nietrzeźwości lub w stanie po użyciu alkoholu, 

 zatrzymali 898 dowodów rejestracyjnych.  

III. Ocena efektywności służby prewencji:  

 Siły i środki kierowane do służby patrolowej.  

Priorytetem działań pionu prewencji jest wykonawstwo służby patrolowej w rejonach 

szczególnie zagrożonych przestępczością kryminalną i wykroczeniami.  

Dyslokację służby każdorazowo poprzedzano analizą stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie powiatu oraz analizą stopnia zagrożenia ładu i porządku publicznego 

w przewidywanych i odbywających się imprezach sportowych, rozrywkowych i 

rekreacyjnych.  

W roku 2014 stan ewidencyjny Zespołu Patrolowo-Interwencyjnego nie zmienił się w 

porównaniu do roku 2013 i wynosił 21 policjantów ( z tego 18 pełniących służbę w Środzie 

Wlkp., i 3 w Nowym Mieście nad Wartą). Po ukończeniu szkolenia podstawowego w roku 14  

2014 służbę w KPP Środa Wlkp., rozpoczęło 9 policjantów ( 3 w kwietniu, 3 w maju 1 w 

czerwcu i 2 w październiku). Spośród tych policjantów – czterech od dnia 27 października 

2014 roku skierowanych zostało na adaptację zawodową w OPP KSP Warszawa, powracając 

do służby 18 grudnia 2014 roku. Pozostali skierowani do służby policjanci ogółem wykonali 

3 305 służb patrolowych tj. 26 441 godzin osiągając wskaźnik wykorzystania na poziomie 

47,6 %. 

Czas innych czynności wykonanych przez policjantów Zespołu Patrolowo-Interwencyjnego 

przedstawia się następująco:  

 służba w pomieszczeniach dla zatrzymanych 241 godzin  

 konwoje i doprowadzenia 102 godziny  

 szkolenia i szkoły resortowe 6420 godzin  

 zabezpieczenie imprez masowych 102 godziny  

 Ponadto policjanci z pionu prewencji oceniani byli również poprzez określenie czasu 

reakcji na zgłoszone zdarzenia w zależności od miejsca tj. w mieście oraz w terenie wiejskim. 

W opisywanym roku w mieście zanotowano 922 zdarzenia, a czas reakcji policji średnio 

wyniósł 6 minut 23 sekundy. Natomiast w terenie wiejskim zarejestrowano 828 zdarzeń, a 

średni czas reakcji kształtował się na poziomie 9 minut 56 sekund.  

 Wykorzystanie dzielnicowych w służbie.  

 W roku 2014 stan etatowy dzielnicowych dla całej KPP w Środzie Wlkp. wynosił 9 

dzielnicowych. 

 Wykorzystanie dzielnicowych (absencja) kierowanych do codziennej służby 

obchodowej i patrolowej w 2014 r. w porównaniu do roku 2013 przedstawia się następująco:  

2013 rok 2014 rok  

 czas służby ogółem 1683 1839  

 obchód 1035 1417  

 patrol 395 182  

 szkolenie 126 162  

 służba ochronna 43 71  

 inne 141 133  
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Analizując powyższe stwierdzić należy, że w ocenianym okresie nastąpił wzrost wykonanych 

służb obchodowych przez dzielnicowych, a jednocześnie zmniejszyła się liczba wykonanych 

służb patrolowych. Zwiększyła się natomiast liczba służb dzielnicowych w pomieszczeniach 

dla osób zatrzymanych oraz liczba służb, w których dzielnicowi uczestniczyli w doskonaleniu 

zawodowym. 

 Postępowanie w sprawach o wykroczenia.  

Wykroczenia ujawnione przez policjantów i zastosowane środki prawne.  

 Ogółem ujawniono 11 726 wykroczeń. Największą liczbę ujawnili policjanci 

Wydziału Ruchu Drogowego 8 881. Policjanci patrolowo-interwencyjni ujawnili 2 076 

wykroczeń, dzielnicowi 660, a pozostali policjanci 109.  

 Policjanci nałożyli 9 728 mandatów karnych, w 792 przypadkach skierowali wnioski o 

ukaranie do Sądu Rejonowego. Funkcjonariusze zastosowali pouczenie wobec osób 

popełniających wykroczenia w 968 przypadkach.  

 Wnioski o ukaranie.  

 W 2014 roku policjanci Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. łącznie 

sporządzili 792 wnioski o ukaranie tj. o 223 wnioski więcej niż w 2013 roku.  

Kategorie wykroczeń, za które sporządzono wnioski o ukaranie przedstawiają się następująco:  

 33 - to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi publicznemu (4,1 % 

ogółu wykroczeń),  

 407 - to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w ruch na drogach, 

(51,3 % ogółu wykroczeń),  

 13 – to wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia, (1,6 % ogółu 

wykroczeń),  

 130 – to wykroczenia przeciwko obyczajności publicznej, (16,4 % ogółu wykroczeń) 

 80 - to wykroczenia przeciwko mieniu, (10,1 % ogółu wykroczeń),  

 21 - to wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego, (2,6 % ogółu 

wykroczeń),  

 62 - to wykroczenia przeciwko przepisom ustawy o wychowaniu w trzeźwości                    

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (7,8 % ogółu wykroczeń),  

 1 – to wykroczenia dot. przepisów o ochronie zwierząt, (1% ogółu wykroczeń)  

 45 - to wykroczenia przeciwko innym przepisom (5,6 % ogółu wykroczeń).  

 Z przeprowadzonej analizy wynika, że ponad połowa sporządzonych wniosków o 

ukaranie dotyczyła sprawców wykroczeń w ruchu drogowym. Powyższy stan rzeczy 

spowodowany był występującymi przesłankami ujemnymi do stosowania postępowania 

mandatowego w przypadkach popełnianych wykroczeń w ruchu drogowym (zatrzymywanie 

praw jazdy), dlatego, też represjonowanie sprawców powyższych wykroczeń odbywało się 

poprzez skierowanie do sądu wniosków o ukaranie. 

 Mandaty karne.  

 Policjanci prewencji nałożyli łącznie 1782 mandatów karnych, to o 519 mandatów 

mniej niż w roku 2013 (2311).  

Struktura nałożonych mandatów karnych przedstawia się następująco:  

 przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu 34  

 przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia 9  

 przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi ruchu na drogach 1111  

 przeciwko urządzeniom użytku publicznego 69  

 przeciwko przepisom o ochronie przyrody, zwierząt 1  

 przeciwko obyczajności publicznej 83  

 przeciwko mieniu 105  

 przeciwko przepisom ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi 316  
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 przeciwko innym przepisom 65  

 Ilość nałożonych mandatów w ruchu drogowym stanowi 62,3 % ogólnej liczby 

nałożonych mandatów. 

 Zatrzymania na gorącym uczynku.  

 W czasie służby policjanci Wydziału Prewencji zatrzymali na gorącym uczynku 

popełnienia przestępstwa bądź w bezpośrednim pościgu 184 osoby, z tego:  

 policjanci patrolowo-interwencyjni 113 osób  

 dzielnicowi 71 osób  

 Interwencje.  

 W ocenianym okresie czasu policjanci prewencji przeprowadzili łącznie 1035 

interwencji policyjnych. W porównaniu do analogicznego okresu roku poprzedniego nastąpił 

wzrost o 303, sporządzając 85 niebieskich kart.  

Należy podkreślić, iż spadła liczba interwencji domowych o 95 oraz sporządzonych 

niebieskich kart o 96. 

 Osoby umieszczone w Policyjnych Pomieszczeniach dla osób zatrzymanych.  

W ocenianym okresie czasu zatrzymano w pomieszczeniach dla osób zatrzymanych 

Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. łącznie 391 osób, to spadek w porównaniu do 

roku 2013 o 26.  

Przyczyny zatrzymania:  

 podejrzani o popełnienie przestępstw: 256  

 na polecenie sądów i prokuratora: 70  

 zatrzymanie prewencyjne: 64  

 do wytrzeźwienia 1  

Postępowania dotyczące nieletnich.  

W 2014 roku nieletni popełnili 33 czyny karalne będące przestępstwami. Ilość ujawnionych 

czynów karalnych wzrosła o 32 % w stosunku do roku ubiegłego. 

 
 Największą grupę stanowią czyny skierowane przeciwko mieniu, następną kategorią 

to czyny narkotykowe oraz czyny skierowane przeciwko życiu i zdrowiu – uszkodzenia ciała, 

pobicia.  

 Odnotowane czyny w kategorii około narkotykowej są efektem prowadzonego 

rozpoznania w środowisku młodzieżowym przez funkcjonariuszy zajmujących się tą 

kategorią przestępstw.  

 Analizując dane dotyczące miejsca popełnienia czynu, stwierdzić należy, iż ilość 

czynów karalnych będących przestępstwami, a zaistniałych na terenie szkół utrzymuje się na 

podobnym poziomie. 

Niepokój budzą zaś kategorie czynów karalnych popełnianych poza szkołą. Zaliczyć do nich 

należy kradzieże, uszkodzenia ciała oraz przestępstwa narkotykowe. W tym celu zwiększono 

nacisk na uświadomienie osobom małoletnim, ich rodzicom i opiekunom zagrożeń 
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związanych z popełnianiem czynów karalnych z kategorii „narkotykowej” oraz określonej w 

Kodeksie Karnym w kategorii „przestępstwa przeciwko mieniu”.  

Wśród działań podejmowanych przez policjantów Zespół Prewencji Kryminalnej Nieletnich i 

Patologii Wydziału Prewencji KPP w Środzie Wlkp. na rzecz zapobiegania przestępczości 

wymienić można: 

Rządowy program ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań „Razem 

bezpieczniej”  

w ramach którego przeprowadzono następujące działania:  

- organizowano spotkania z nauczycielami, pedagogami, rodzicami uczniów szkół 

gimnazjalnych oraz ponadgimnazjalnych w szkołach oraz w Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Środzie Wlkp. gdzie tematem spotkania były zagrożenia związane                         

z zażywaniem środków odurzających, a także zagadnienia dotyczące zagrożeń związanych                 

z uzależnieniami /alkohol, wyroby tytoniowe/. Omawiano konsekwencje prawne związane                 

z tą tematyką, oraz procedury postępowania i placówki wspierające. Podczas spotkania                       

z rodzicami i pedagogami posiłkowano się walizką „DRUG-BOX”  

- w okresie zimowym działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa bezdomnych – prowadzono 

spotkania z pracownikami OPS, którzy wspólnie z dzielnicowymi, policjantami Zespołu 

Patrolowo Interwencyjnego, strażnikami miejskimi kontrolowali miejsca ich przebywania – 

proponując pomoc.  

- aktywnie wspierano zabezpieczenie przeprowadzenia XXIII Finału WOŚP, wraz                         

z wcześniejszymi działaniami profilaktycznymi przeprowadzonymi wśród grup kwestujących 

wolontariuszy.  

- we współpracy z Aresztem Śledczym w Środzie Wlkp. w miesiącu kwietniu 

przeprowadzono działania pod nazwą „Trzeźwe Spojrzenie” z udziałem osadzonych                       

w areszcie, mające na celu zmniejszenie w przyszłości ilości przestępstw popełnianych pod 

wpływem alkoholu.  

- przeprowadzono pogadanki z uczniami w szkołach jak i uczestnikami półkolonii na temat 

„Bezpiecznych Ferii” oraz „Bezpiecznych Wakacji”.  

- przeprowadzono spotkania profilaktyczne z uczniami w szkołach na temat „stop 

cyberprzemocy” oraz bezpiecznego korzystania z Internetu.  

- z seniorami przeprowadzono akcję „Stop oszustom” podczas których omówiono kwestie 

związane z przestępstwami na tzw. legendę.  

- zorganizowano akcję pod nazwą „Rowerem Bezpiecznie do celu” skierowaną do dzieci                   

i młodzieży dojeżdżających do szkół rowerami. W ramach inicjatywy przeprowadzono 

kontrolę stanu technicznego jednośladów, wystawiano karty informacyjne dotyczące stanu 20 

technicznego rowerów, w których wpisywano uwagi celem przekazania ich rodzicom i   

opiekunom. Promowano i rozdawano elementy odblaskowe. 

- z członkami Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków Koło w Środzie Wlkp. zorganizowano 

zajęcia na temat „Bezpieczny pieszy i rowerzysta”.  

- w ramach realizowanego programu ‘Bezpieczne Życie Seniora” przeprowadzono szereg 

spotkań profilaktyczno – edukacyjnych. Działaniami objęto członków Stowarzyszenia 

Emerytów i Rencistów Złoty Wiek w Dominowie, Średzkiego Koła Polskiego 

Stowarzyszenia Diabetyków, Koła „Amazonki” w Środzie Wlkp., Seniorów Koła w 

Boguszynie i mieszkańców Domu Pogodnej Jesieni w Środzie Wlkp. W spotkaniach tych 

brali również udział przedstawiciele Straży Pożarnej jak i Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej. Na spotkaniach poruszano tematy związane z bezpieczeństwem osób 

starszych a na zajęciach przeprowadzonych z Kołem Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków 

poszerzono tą wiedzę o naukę elementów samoobrony.  
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- w szkołach na terenie powiatu średzkiego zorganizowano pogadanki na temat 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym, a także policjanci aktywnie uczestniczyli w organizacji 

turniejów gminnych oraz Powiatowego Turnieju Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego.  

- nadzorowano przeprowadzane egzaminy na kartę rowerową w szkołach na terenie powiatu 

średzkiego, uzupełniając je o instruktarze profilaktyczne.  

- uczestniczono w festynach rodzinnych, podczas których przeprowadzano rozmowy 

profilaktyczne, konkursy dotyczące szeroko rozumianego bezpieczeństwa oraz prezentowano 

sprzęt policyjny jak i zwracano uwagę na nowelizacje przepisów w ruchu drogowym oraz 

propagowano używanie fotelików i urządzeń do przewozu dzieci.  

- podczas wizyt uczniów szkół oraz przedszkolaków w KPP ,oprócz zapoznania z pracą 

policjanta prowadzono zajęcia na tematy związane z bezpieczeństwem, omawiano zasady 

bezpiecznych zachowań w różnych sytuacjach z życia codziennego, a także omówiono zasady 

odpowiedzialności za popełnianie czynów karalnych i przejawy demoralizacji,  

- prowadzono pogadanki z uczniami szkół gimnazjalnych podczas których zwrócono uwagę 

na inicjatywę pod nazwą ”Być odpowiedzialnym”.  

- w ramach programu „Bezpieczny Ogród” uczestniczono w spotkaniach z działkowcami.  

- wspólnie z Służbą Ochrony Kolei realizowano zadania do akcji „Bezpieczny Przejazd” 

podczas działań zostało wykorzystane Mobilne Centrum Monitoringu SOK, ponadto 21 

policjanci z KPP w Środzie Wlkp. kilkakrotnie pełnili służby z funkcjonariuszami Służby 

Ochrony Kolei w rejonie dworca PKP w Środzie Wlkp. 

- uczestniczono w zorganizowanej przez PCPR, OPS i Prokuraturę Rejonową w Środzie 

Wlkp. konferencjach w temacie praw dziecka oraz przemocy wobec dzieci,  

- w ramach współpracy z Liceum Ogólnokształcącym policjanci przeprowadzili zajęcia z 

zakresu samoobrony w ramach działań szkoły „bezpieczna kobieta”.  

-prowadzono działania „Przygotuj auto do zimy”, które na celu miały poprawę 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Policjanci wspólnie z właścicielami stacji 

diagnostycznych sprawdzali stan techniczny pojazdów przed okresem zimowym.  

- funkcjonariusze Rewiru Dzielnicowych wspólnie z przedstawicielem Urzędu Ochrony 

Zabytków i funkcjonariuszem KPSP dokonali przeglądu wybranych Kościołów pod kątem ich 

zabezpieczenia.  

Należy dodać, że wszystkie powyższe działania miały charakter systematyczny i 

ukierunkowane były na zwiększenie świadomości mieszkańców powiatu średzkiego na temat 

zagrożeń płynących z przestępczości. Spotkania takie odbywały się w świetlicach wiejskich, 

ośrodkach kultury, w siedzibach OPS, PCPR, oraz siedzibach innych stowarzyszeń i grup 

działających na terenie działania KPP Środa Wlkp. W ramach porozumienia z Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Środzie Wlkp. na rzecz poprawy bezpieczeństwa 

na terenie Środy Wlkp. uczniowie Liceum o profilu policyjnym wzięli udział w patrolach 

szkolnych w dniu 1 listopada 2014 r. oraz podczas Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy co pozytywnie wpłynęło na wizerunek policji średzkiej wśród społeczności lokalnej, 

a także spowodowało wzrost poczucia bezpieczeństwa mieszkańców Środy Wlkp. 

Narodowy Plan Działań na rzecz Dzieci i Młodzieży „Bezpieczna i Przyjazna Szkoła ”  

W ramach w/w planu działań przeprowadzono następujące działania :  

- w okresie zimowym przeprowadzono zajęcia edukacyjno-prewencyjne na temat 

bezpiecznych zachowania i zabawach podczas ferii,  

- propagowano prawidłowe zachowania na drodze w ramach powiatowego Turnieju 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, który odbył się na terenie Centrum Kształcenia 

Ustawicznego i Zawodowego w Środzie Wlkp.  

- w ramach programu profilaktycznego „Bezpiecznie to wiedzieć i znać” podpisano 

porozumienia z Dyrektorami Szkół Podstawowych i realizowane są zagadnienia dot. tego 

programu.  
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- w ramach akcji „Mlecznie – Bezpiecznie” zorganizowany został konkurs rysunkowy dla 

dzieci pt. ”Zdrowe i bezpieczne wakacje” Konkurs dotyczył szeroko pojętego bezpieczeństwa 

podczas wakacji, zarówno na drodze jak i nad wodą.  

- zorganizowano zajęcia edukacyjne dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Środzie 

Wlkp. tematem których były zagadnienia dotyczące obecnych problemów szkoły tj. 

cyberprzemocy, czynów karalnych oraz szeroko rozumianego bezpieczeństwa w Internecie.  

- zorganizowano zajęcia edukacyjne dla uczniów Centrum Kształcenia Ustawicznego i 

Zawodowego w Środzie Wlkp. tematem których była cyberprzemoc, przemoc domowa oraz 

zagadnienia dotyczące oszustw jak i przepisów dotyczących ruchu drogowego.  

- przed zbliżającymi się wakacjami zorganizowano spotkania prewencyjne promujące 

bezpieczne podróżowanie i spędzanie wakacyjnego czasu wolnego, 

- w ramach programu „Bezpieczna szkoła” przeprowadzano pogadanki z dziećmi w 

przedszkolach, szkołach w celu podnoszenia ich wiedzy na temat bezpieczeństwa, 

przekazywano odblaski, materiały dotyczące bezpieczeństwa, dzieciom i młodzieży 

przedstawiono zagrożenia wynikające z poruszania się po drogach.  

- na spotkaniach z dziećmi w wieku szkolnym i przedszkolnym omawiano prawidłowe 

sposoby zachowania wobec zwierząt, jak również podstawowe zasady bezpieczeństwa w 

kontakcie z osobami obcymi.  

- policjanci oraz młodzież z terenu powiatu średzkiego brali udział w Przystanku PaT w 

Koninie oraz zorganizowali inicjatywę pod nazwą „Głos Profilaktyki” podczas której 

przeprowadzono konkursy poświęcone modzie na życie bez uzależnień. W działaniu tym 

czynny udział brały wszystkie Gminne Komisje Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

funkcjonujące na terenie powiatu średzkiego oraz PCK.  

- kontynuowano program „wchodzę w dorosłe życie-podstawowe zagadnienia prawne”.  

- uczestniczono w odbywających się na terenie szkół podstawowych egzaminach na kartę 

rowerową. Podczas tych czynności szczególną uwagę zwracano na stan techniczny pojazdów 

oraz posiadaną przez przystępujących do egzaminu wiedzę z zakresu prawa o ruchu 

drogowym. 23  

- policjanci Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wlkp. brali udział zorganizowanym 

turnieju służb mundurowych „Kadeci kontra Zawodowcy” który odbył się na terenie Centrum 

Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego w Środzie Wlkp.  

- w miesiącu wrześniu i październiku 2014 r. w ramach akcji „Bezpieczna Droga Do Szkoły” 

przeprowadzone zostały zajęcia edukacyjno – prewencyjne podczas których uczniowie klas 

pierwszych wszystkich szkół podstawowych na terenie powiatu średzkiego zostały 

wyposażone w elementy odblaskowe. Elementy te ufundowane zostały przez Starostę 

Średzkiego, który wspólnie z Komendantem Powiatowym Policji w Środzie Wlkp. brał 

czynny udział w tych działaniach. W zajęciach wykorzystano maskotkę sierżanta Pyrka.  

Krajowy Program Przeciwdziałania Narkomanii 

 W roku 2014 na terenie działania KPP w Środzie Wlkp. prowadzone były 

kompleksowe działania zmierzające do ograniczenia zjawiska narkomanii oraz przekazania 

wiedzy na temat szkód zdrowotnych i społecznych używania narkotyków. W ramach 

realizacji programu „Bezpieczna Szkoła” realizowano tematykę programów „Narkotyki- 

najlepsze wyjście nie wchodzić” oraz programy „Ogólnopolska Akcja Narkotykowa”. 

Przeprowadzane były spotkania oraz prelekcje w szkołach na terenie powiatu średzkiego 

wśród rodziców i nauczycieli, podczas których wykorzystywano walizkę DRUG-BOX celem 

zaprezentowania i zwrócenia uwagi dorosłych na środki z którymi mogą mieć do czynienia 

osoby małoletnie. W roku 2014 na terenie powiatu średzkiego ujawniono 4 osoby nieletnie, 

które znajdowały się pod wpływem narkotyków lub środków działających podobnie. 

Wykonane czynności sprawdzające w tych sprawach przekazano do Sądu Rejonowego 

Wydziału Rodzinnego i Nieletnich w Środzie Wlkp. z wnioskiem o wszczęcie postępowań 
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wyjaśniających. Należy nadmienić, iż w omawianym okresie czasu policjanci ujawnili 

również 14 nieletnich, którzy znajdowali się pod wpływem alkoholu.  

IV. Podsumowanie  

Analizując całościowo stan zagrożenia na terenie powiatu, należy przyjąć następujące 

prognozy i kierunki działań na 2015 r.:  

 nadal będą dominować przestępstwa przeciwko mieniu,,  

 istotnym problemem będą kradzieże i kradzieże z włamaniem do różnych obiektów, w 

tym również do budynków mieszkalnych,  

 należy obawiać się wzrostu ilości przestępstw związanych z dystrybucją narkotyków 

oraz kradzieżą pojazdów,  

 należy podejmować działania profilaktyczne:  

 wśród dzieci i młodzieży dotyczące podnoszenia świadomości w zakresie 

odpowiedzialności za popełnione czyny karalne oraz negatywne skutki zażywania 

używek (papierosy, alkohol, środki odurzające),  

 mających na celu ograniczenie liczby przestępstw przeciwko mieniu,  

 celem działań w zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym będzie nadal 

zmniejszenie liczby wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym oraz 

zmniejszenie liczby osób rannych jak i zmniejszenie ilości kolizji drogowych  

 skuteczne współdziałanie uprawnionych podmiotów w zakresie przeciwdziałania 

zjawisku przemocy w rodzinie,  

 zapewnienie szybkiej reakcji na zgłoszenie obywatela o zaistniałym zdarzeniu,  

 zapewnienie bezpieczeństwa w miejscach publicznych i eliminacja zachowań 

szczególnie uciążliwych społecznie.
1
  

 Na salę posiedzenia do grona radnych dołączył Radny Jarosław Stawicki, w związku z 

powyższym skład Rady wynosi 14 Radnych.  

 Po informacji pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję i zaproponował, aby 

pytać pana Komendanta, jeżeli ktoś ma jakieś wątpliwości.  

 Radny Artur Borkowski informował, że są informacje, że gmina Nowe Miasto nad 

Wartą jest na drugim miejscu pod względem przestępczości- 69 zdarzeń, Radny pytał 

jakie podjęto działania, aby zmniejszyć regresje tych zdarzeń. 

 Pan Wawrzyniak informował, że takie działania są podejmowane, Państwo nie 

wiedzą o tym ponieważ te działania są podejmowane w różnych obszarach, przy 

różnym zakresie, przede wszystkim przeprowadzane są analizy różnych zdarzeń,                  

są angażowani policjanci prewencji, ruchu drogowego oraz ze służby kryminalnej. 

Pan komendant dodał, że nie ma nocy bez patrolu służb, są to policjanci którzy 

pracują po cywilnemu w związku z czym ich po prostu nie widać i o to chodzi.                                 

Są prowadzone zadania operacyjne, jeżeli widzi policja jakiś problem, nasilanie się 

kradzieży czy inne są  prowadzone w tym zakresie działania. 

 Radny Mirosław Ratajczak pytał jaki jest charakter tej przestępczości, czy są to 

kradzieże samochodów, czy rozboje, czy inne.  

 Pan Wawrzyniak poinformował, że przede wszystkim jest to przestępczość 

skierowana przeciwko mieniu, czyli kradzieże i włamania. Ale jest też przestępczość 

związana z przemocą domową, gdyż na terenach wiejskich jest z tym problem                

i dobrze, bo kiedyś nie było to zgłaszane a teraz ludzie są bardziej otwarci. Należy 

mieć też świadomość, że jest coś takiego jak „ciemna liczba” czy taka przestępczość 

która nie jest zgłaszana. Bardzo dużym powodzeniem w ostatnnim czasie  cieszyła się 

kradzież ciągników marki ursus. Reasumując jest to głównie przestępczość przeciwko 

mieniu.  

                                                 
1
 Wyk./opr. asp. P. Michalski – Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji 
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 Radny Jacek Nyczke pytał ile osób będzie pracowało na posterunku policji w Nowym 

Mieście i jakie będzie wyposażenie w samochody służbowe.  

 Komendant informował, że stan rewiru dzielnicowych jest to Kierownik, 

dwóch dzielnicowych i dwóch policjantów. W tym momencie nie jest jeszcze 

obstawione jedno stanowisko policjanta, ale będzie ono obsadzone. W okresie 

ostatnich trzech lat była spora rotacja, był ponad 20% wakat, te wakaty są uzupełniane 

na bieżąco, ale przyjęcie policjanta wiąże się z jego przeszkoleniem, każdy policjant 

musi przejść okres przeszkolenia podstawowego, policjanci wracają i w tym półroczu 

ten wakat zostanie uzupełniony. Pan Komendant zaznaczył, że na terenie całego 

powiatu pełni służbę 90 policjantów, więc to nie jest tak, że są to policjanci tylko                       

w Środzie Wlkp. Policja to instytucja zhierarchizowana.  

Na chwilę obecną jest jeden samochód oznakowany i przy pozytywnym podejściu 

Rady i pana Wójta pojawi się i drugi.  

 Radny Ratajczak pytał czy te radiowozy będą stacjonowały w Nowym Mieście.  

 Pan Komendant wyjaśniał, że jest jedna policja zhierarchizowana, policja musi 

być mobilna i do dyspozycji w każdym miejscu, te radiowozy będą też jeździły na 

terenie Gminy Nowe Miasto.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował panu 

Komendantowi za tak obszerne sprawozdanie i zaproponował panu komendantowi 

Straży Pożarnej przedstawienie swojego sprawozdania.  

 

Ad 6) Informacja w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz działalności jednostek 

OSP w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2014 - Przedstawiciel Straży Pożarnej. 

 Informację przedstawił pan mł. bryg. Jarosław Kuderczak Komendant Powiatowy 

Państwowej Straży Pożarnej w Środzie Wlkp. 

 

 Następnie pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję. 

 Radny Leszek Zacharyasz pytał czy są jakieś konsekwencje fałszywych alarmów, oraz 

czy jest możliwość ustalenia kto dzwonił.  

 Pan Kuderczak informował, że są to zwykle fałszywe alarmy typu: rolnik 

wykonuje prace na polu, jest kurz przypominający dym, ktoś jadący droga nr 11 

zaniepokojony dzwoni i zgłasza podejrzenie zadymienia. Są też sytuacje, że ktoś pali 

nie wiadomo czym w piecu i jest zgłoszenie, że być może pali się zadaszenie, 

przypadki te są uznawane jako fałszywe zgłoszenie w dobrej wierze. Są też zgłoszenia 

alarmowe z tzw. czujek montowanych w zakładach pracy, hotelach i innych obiektach 

użyteczności publicznej.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy ten wzrost fałszywych alarmów powstał poprzez  

montaż monitoringu automatycznego? 

 Pan Jarosław Kuderczak informował, że tak właśnie jest.  

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że co roku odbywały się zawody strażackie,                    

a teraz jest coraz gorzej. 

 Pan Kuderczak informował, że zawody odbywają się w dwóch gminach na 

pięć. Co dwa lata odbywają się zawody powiatowe. Jednakże najważniejsze jest 

zaangażowanie młodzieży, ważne jest aby od najmłodszych lat angażować młodzież, 

bo jest zaobserwowana tendencja spadkowa.  

 Radny Ratajczak wyraził zdanie, że właśnie należy coś zrobić aby młodzież 

zaangażować, ale np. w Chromcu była straż, ale wszystko zostało sprzedane, a tym 

samym zabrano zaangażowanie.  

 Pan Kuderczak informował, że w każdym środowisku gdzie była straż można 

ją reaktywować, ale jeżeli nie ma chętnych to nic nie da się zrobić.  
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 Radna Zofia Kędziora pytała, od czego zależy że np. do jednego wypadku drogowego 

jedzie tyle jednostek, jak jest to organizowane. 

 Pan Kuderczak zawiadomił, że są procedury i te procedury dyspozytor 

stanowiska Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Środzie musi przestrzegać.               

W momencie kiedy jest zgłoszenie do Środy o danym zdarzeniu, zgodnie z tymi 

procedurami osoba ta wysyła - czyli dysponuje siły i środki. Są zgłoszenia różne, 

wypadek dwóch samochodów gdzie osoba mówi, że jest kilka osób poszkodowanych, 

wtedy procedury decydują ile tych zastępów ma być zadysponowanych i to na 

zasadzie tych procedur się odbywa. Jeżeli pierwsza jednostka dojedzie i stwierdzi, że 

zdarzenie jest o wiele mniejsze niż zostało zgłoszone, a siły i środki zostały 

zadysponowane to są zawracane. Nie można sobie pozwolić na odwrotność co jest 

logiczne.    

 Pan Grzegorz Gogulski Prezes OSP Klęka, odniósł się do wypowiedzi Radnego 

Ratajczaka. Samochodów o których Radny mówił nie ma już 10 lat, jednostki poza 

systemem nie mają samochodów, nastąpiła niechęć, zanika działalność. Zawody są 

organizować w Klęce, ale zarówno Chromiec jak i Boguszynek nie wystawiają 

drużyn. Pan Gogulski zwrócił się o jakąkolwiek pomoc dla tych ochotników, być 

może uda się coś reaktywować. A nie do końca jest tak, że nie mamy samochodu to 

nie wystawiamy drużyn, to nie jest argument.  

Na koniec pan Gogulski dziękował za pomoc finansową, dziękował też panu 

komendantowi za szereg szkoleń organizowanych dla druhów.    

 Pan Aleksander Podemski Wójt Gminy wyraził zdanie, że patrząc na wszystkie gminy 

w powiecie średzkim, na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą są dwie jednostki                  

w systemie ratowniczo-gaśniczym w których jest najlepszy sprzęt. Szerokim 

strumieniem idą dotacje  na uzupełnianie sprzętu. Ważnym jest to żeby te właśnie 

jednostki były na każde zawołanie i tak się właśnie dzieje. Na terenie gminy nie ma 

już żadnego starego samochodu, jeden pojechał na gminę Krzykosy, ten w Chromcu 

został sprzedany za niską kwotę bo tyle był wart, on już po prostu nie nadawał się do 

użytku. Samochód w Boguszynie trafi do rąk kolekcjonerów, którzy zrobią z niego 

samochód, który będzie atrakcją przy okazji różnych świąt strażackich. Planuje się 

zakup samochodu lekkiego dla Klęki i można powiedzieć, że jak się to uda to będą 

cztery nowe samochody. W gminach ościennych Dominowie, Zaniemyślu jest jedna 

jednostka, w Krzykosach są dwie. Gmina Nowe Miasto jest naprawdę dobrze 

uzbrojona. Wójt dodał, że nigdy nie robi problemu jak np. trzeba kupić mundur dla 

strażaka niosącego sztandar. W Chromcu osoba która zajmowała się strażą 

powiedziała, że już nie chce się tym zajmować, są inne czasy każdy ma mnóstwo 

obowiązków, być może jest to chwilowy zastój. Podobna jest sytuacja w Boguszynku, 

jednak należy zrozumieć, że pan Janicki dopóki miał siły to to ciągnął, a teraz już sił 

mu brakuje.  

 

Ad 7) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Tomaszewski informował, że niespodziewanie zaszczycił nas swoją obecnością 

pan Senator Piotr Gruszczyński, który chciałby zabrać głos.  

 Pan Senator tłumaczył, że gmina Nowe Miasto jest 23 samorządem, który senator 

pozwolił sobie odwiedzić uznając, że jest to doskonała okazja, aby poznać przede wszystkim 

Radnych, a to jest też taka okazja, aby stworzyć możliwość zadawania pytań związanych                 

z tym co się dzieje w parlamencie. Pan Senator odniósł się do wystąpienia Komendanta 

Policji i Straży Pożarnej. Senat na ostatnim posiedzeniu podjął nową ustawę, która odnosi się 
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do Ochotniczej Straży Pożarnej, a konkretnie do tych działających strażaków, którzy 

częściowo lub całkowicie stracili zdolność do pracy w związku z akcjami pożarniczymi lub 

ćwiczeniami. Senat wyraził zgodę na to żeby były wypłacane stosowne świadczenia tzw. 

rekompensaty, renty na poziomie najniższej krajowej i to może być wypłacane przez okres     

18 miesięcy. Być może będzie to zachęta dla młodych ludzi żeby jednak wracać do tych 

działań, które tak naprawdę są typowym wolontariatem.  

Pan Gruszczyński poinformował, że z dużym zainteresowaniem słuchał wypowiedzi pan 

Komendanta Policji. Odnosząc się do wątku związanego z osobami starszymi, rzeczywiście 

jeżeli chodzi o tzw. naciągaczy ich pomysłowość, kreatywność jest tak daleko idąca,                  

że popada się czasami w zdumienie, że ludzie starsi temu się poddają, ale zapewne wynika to 

z tego, że te osoby są bardziej wrażliwe na tą kreatywność.  

Senator informował, że w dniu wczorajszym uczestniczył w dwóch uroczystych sesjach                   

w związku z 25-leciem samorządu terytorialnego, w Trzemesznie a później w Nekli.                  

Dzisiaj pan Senator miał zamysł, aby odnieść się to tego co się wydarzyło 3 grudnia 2014 

roku w Senacie. Otóż Senat uznał, że rok 2015 powinien być Rokiem Samorządu 

Terytorialnego, w związku z czym pan Senator przekazał Uchwałę Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem Samorządu Terytorialnego, z nadzieją                

że być może pan Senator będzie miał przyjemność bycia gościem na uroczystej Sesji. 

Pan Gruszczyński dziękował za to, że mógł przemówić, oraz życzył aby w ciągu tej 

czteroletniej kadencji te cele które Rada wraz z panem Wójtem sobie wyznaczyła udało się                     

w tej kadencji zrealizować.  

 Przewodniczący podziękował panu senatorowi zwrócił się z zapytaniem czy są pytania 

do pana Senatora. W związku z brakiem pytań pan Tomaszewski przeszedł do realizacji 

punktu dotyczącego jego działalności w okresie między sesjami.  

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że tradycyjnie co tydzień pełni dyżury, na tych 

dyżurach w miesiącu kwietniu zjawili się mieszkańcy ze swoimi problemami, byli to 

mieszkańcy Chociczy i Kruczyna, z którymi Przewodniczący omówił te problemy.                       

Pan Tomaszewski wyraził nadzieję, że zostało znalezione rozwiązanie tych problemów                           

i są zadowoleni z rozwiązania tych problemów.  

 Praca w okresie miedzy sesjami polegała również na tym, że podczas dyżurów 

Przewodniczący mógł przeanalizować oświadczenia majątkowe, przygotować program sesji               

i ustalić wiele innych rzeczy z pracownikiem biura rady.      

 W okresie między sesjami Przewodniczący otrzymał wiele zaproszeń na uroczystości, 

na spotkania. W miesiącu kwietniu pod patronatem rady gminy odbył się Turniej w Warcaby, 

był to IV turniej, odbył się 12 kwietnia, niestety frekwencja w tym roku nie dopisała, pan 

Czesław Jarecki był rozczarowany tą obecnością, niestety na poprzednich turniejach sala 

Turnieju była przepełniona, a w tym roku było tylko 7 uczestników. Dlatego organizatorzy 

pan Jarecki i pan Dyrektor GOKu postanowili tych uczestników podzielić na dwie kategorie.  

Na poprzedniej sesji był temat przejęcia przez gminę nieruchomości PKP, w związku z czym 

Radni doszli do wspólnego zdania, aby zorganizować spotkanie z przedstawicielami PKP,                  

ale niestety ci panowie nie mieli czasu żeby być na sesji czy komisji, ale Radni już zostali 

poinformowani, że takie spotkanie odbyło się w Chociczy zorganizował je pan Pawelczyk, 

zarówno pan Wójt jak i Przewodniczący uczestniczyli w tym spotkaniu. Wszystkie 

informacje jakie zostały przekazane przez przedstawicieli PKP zostały Radnym 

przedstawione na posiedzeniu wspólnym komisji w kwietniu, na ostatniej majowej komisji 

pan Wójt przedstawił prezentację na ten temat, ale do tego tematu Rada powróci na 

najbliższej sesji.  

 Kolejną konferencją w jakiej Przewodniczący brał udział, było spotkanie 

organizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej na temat przemocy w rodzinie                              

i uzależnienia. W tej konferencji brało udział wielu Radnych co świadczy o szerokim 
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zainteresowaniu tymi sprawami.  

 Przewodniczący brał też udział w przedstawieniu z okazji 10 rocznicy śmierci Jana 

Pawła II, które zorganizował Zespół Szkół w Chociczy, było to przedstawienie słowno-

muzyczne.  

 W miesiącu maju też w Chociczy na zaproszenie księdza proboszcza, przy 

zaangażowaniu pana Wójta i pana Pawelczyka, odbyła się Parada Gwardii Obywatelskiej                 

z Austriackiego miasta Murau, gdzie ksiądz proboszcz jest zaprzyjaźniony z pastorem                        

z panem Tadeuszem Prokopem. Należy dodać, że Radni licznie w tym spotkaniu brali udział.  

Kolejną uroczystością były obchody Gminnego Dnia Strażaka  oraz przekazanie samochodu 

pożarniczego dla OSP Nowe Miasto. Przewodniczący otrzymał podziękowanie dla Rady od 

druhów z OSP Nowe Miasto: 

Rada Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą 

 

Z okazji przekazania samochodu pożarniczego 

Składamy 

serdeczne podziękowania za całokształt wspólnego 

długoletniego wykonywania obowiązków w ratowaniu 

życia i mienia społeczeństwa. 

Zapewniamy, że otrzymany samochód będzie służył 

do wykonywania społecznych obowiązków 

w niesieniu pomocy każdemu kogo dotknęło nieszczęście. 

Ochotnicza Straż Pożarna 

w Nowym mieście nad Wartą 

 

Nowe Miasto nad Wartą, 3 maja 2015 r. 

 

 Kolejna uroczystość w której brał udział nie tylko Przewodniczący ale i większość 

Radnych- 6 maja pogrzeb byłego Naczelnika Gminy pana Zbigniewa Żuralskiego.  

 W ostatnich dwóch tygodniach odbyły się dwie uroczystości. Na jednej 

Przewodniczący miał zaszczyt wraz z panią Sekretarz brać udział, gdyż pan Wójt nie mógł                 

w niej uczestniczyć bo był na bardzo ważnej uroczystości. A mianowicie była to uroczystość   

25- lecia Święceń Kapłańskich Księdza Jacka Tosia.  

W tym czasie pan Wójt uczestniczył w bardzo ważnej uroczystości- obchodzona ona była                 

w Pile, były to Wojewódzkie Obchody Dnia Strażaka. Przy okazji tej uroczystości pan Wójt 

otrzymał odznaczenie za swoją działalność. W miesiącu lutym Przewodniczący opiniował 

wniosek w tym temacie do Wojewody Wielkopolskiego o nadanie odznaczenia pana Wójta, 

następnie Wojewoda skierował ten wniosek do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej pana 

Bronisława Komorowskiego. 

Przewodniczący gratulował panu Wójtowi, wyraził zdanie, że bardzo słusznie, bo przez całe 

25 lat stoi na czele samorządu jest to jak najbardziej zasłużone.    

 

Ad  8) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Podemski, dziękował za gratulacje. Kolejno pan Wójt informował, że porządek 

dzisiejszej sesji jest szeroki, są uchwały które były omówione na komisji, dotyczyły będą 

zasad rekrutacji do publicznych przedszkoli, jest uchwała Ośrodka Pomocy Społecznej, jest 

też uchwała dotycząca przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania „Z Nami Warto”                          

w Kołaczkowie, są uchwały związane ze sprzedażą mienia, oraz uchwała w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Naczelnikiem Urzędu Skarbowego a 

Wójtem Gminy w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Środzie 
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Wielkopolskiej zadania w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej.  

 W czerwcu czeka sesja absolutoryjna, pani Skarbnik przedstawi sprawozdanie, 

komisja rewizyjna działała w tym czasie, kontrolowała jednostki podległe jak i budżet gminy 

za rok ubiegły, są już wystąpienia o opinie do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Trzeba będzie podjąć uchwałę w sprawie przejęcia bądź nieprzejęcia mienia kolejowego w 

Chociczy. Na następnej komisji musi być podjęty temat poręczenia kredytu który powiat 

zaciągnął na rozbudowę szpitala.  

 W kwestii realizacji budżetu, już pewne działania inwestycyjne się rozpoczęły, na 

sesji czerwcowej będą wykonywane ruchy jeżeli chodzi o przesunięcia w budżecie. 

Rozstrzygnięty zostanie niedługo przetarg na ulicę Kilińskiego, na razie Boguszyn nie jest 

rozstrzygany bo być może po przetargu na ulice Kilińskiego zostaną pieniądze i żeby to 

wszystko było zgodne z planem finansowym.    

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą 

punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący.  

 Uchwała Nr VII/30/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 10)  Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Nowe Miasto nad Wartą na lata 2015-2017. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący.  

 Uchwała Nr VII/31/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto nad Wartą do 

stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania - „Z Nami Warto” z siedzibą w Kołaczkowie. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

pytał czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania co do uchwały. 

 Radny Jacek Nyczke informował, że ma uwagi co do Statutu, a mianowicie w §5 pkt. 

2 jest napisane „LGD swoim działaniem obejmuje obszar Rzeczypospolitej Polskiej 

ze szczególnym uwzględnieniem gmin Powiatu Wrzesińskiego będących członkami 

LGD”, powinno być dopisane gmina Nowe Miasto i Żerków.  

 Pani Sekretarz wyjaśniała, że po przyjęciu uchwały odbędzie się walne 

zebranie na którym zostanie przyjęty nowy Statut, wtedy obie gminy będą dopisane.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący.  

 Uchwała Nr VII/32/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VI/28/2015 z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Naczelnikiem 

Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej a Wójtem Gminy Nowe Miasto nad 

Wartą w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej 

zadania w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej opłaty z tytułu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VII/33/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 13)  Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XLV/260/2014 Rady Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący.  

 Uchwała Nr VII/34/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VII/35/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego w drodze bezprzetargowej. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym                         

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VII/36/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 28 maja 2015 r., 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 16) Interpelacje Radnych. 

  Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 

kolejnego.  

 

Ad 17) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk, wyraził zdanie, że za szybko został zwolniony pan 
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Senator, bo pan Pawelczyk chciałby mu powiedzieć, że przyjechał w nieodpowiednim 

czasie i zapewne ta wizyta ma podtekst.  

Następnie pan Radny dodał, że po wizycie gości z Murau, wyrazili głębokie 

zadowolenie, są oczarowani gościnnością naszej Gminy. Pastor Prokop 5 lipca 

przyjeżdża do Chociczy i na pewno będzie zapraszał aby złożyć rewizytę, przy okazji 

ich święta z okazji Dnia Zielarza. 

 Pan Przewodniczący informował Radnego, że on nikogo nie zwalniał, pan 

Senator powiedział, że jak ktoś ma pytania to można zadawać.  

 Radny Mirosław Ratajczak pytał pana Wójta kto jest odpowiedzialny za to co się stało 

w szkole w Boguszynie. 

 Przewodniczący informował, że nie chciał zaczynać tego tematu, rozmawiał                 

z Przewodniczącym Komisji Oświaty, ale myślał że nie będzie pytań na ten temat. 

Sprawa jest w toku, jest postępowanie w Prokuraturze, w Kuratorium, a Rada powinna 

ze spokojem czekać na finał sprawy. Już niczego się nie cofnie, wydarzyło się i tyle,                   

a sala obrad nie jest od tego, aby się nad tym rozwodzić. 

 Pan Podemski informował, że wszyscy wiedzą co się wydarzyło testy będą 

powtarzane przez uczniów, to co się stało nie powinno mieć miejsca. Jest to dzisiaj 

temat gorący w mediach, przy okazji tej afery ludzie wyładują swoje emocje, 

wypisując różne rzeczy w internecie na forach. Jest to sytuacja żenująca, w dniu 

jutrzejszym emocje zaczną spadać. Wójt jest pracodawcą Dyrektora i po zasięgnięciu 

opinii kuratorium Dyrektor został zwolniony w trybie natychmiastowym, jest 

powołana osoba która będzie pełniła obowiązki Dyrektora,  do czasu wyboru.                     

Od 1 września po przeprowadzeniu konkursu zostanie powołany Dyrektor.                        

Jeżeli chodzi o nauczycieli to nad nimi piecze pełni Dyrektor, karta nauczyciela ich 

chroni i jest coś takiego jak domniemanie niewinności, w związku z czym dopóki nie 

zapadnie wyrok niczego nie można zrobić. Wójt nauczycieli zwalniał nie będzie jeżeli 

już do tego dojdzie to może to zrobić tylko Dyrektor, ale po prawomocnym wyroku.                

1 czerwca mają być testy powtórzone, czy uczeń je zda czy nie do gimnazjum pójdzie 

na pytanie „to po co” trudno odpowiedzieć po prostu pewnie chodziło o poziom                      

o podniesienie wyników. Wójt dodał, że Gmina nic do tego nie ma, nad tym czuwa 

OKE, Kuratorium. Wójt zrobił wszystko co powinien zrobić, wszystko to do czego ma 

uprawnienia.    

 Radny Leszek Zacharyasz, dziękował panu Wójtowi za podjęte działania w sprawie 

wykupu mieszkania w Klęce nr 48, Radny prosił o wyrwanie pieńków i korzeni na 

placu przy cmentarzu, ponieważ od poniedziałku rusza budowa chodnika w Wolicy 

Pustej i będzie zwieziona stamtąd ziemia. 

 Wójt informował, że zrobi to, wezwie katapiler który to powyrywa.   

 Przewodniczący dopowiedział, że chodzi o budowę parkingu przy cmentarzu, 

teren został uporządkowany, Radny Zacharyasz dogadał się z właścicielami,                         

że w zamian za uporządkowanie terenu można zrobić tam parking. Musi być tam 

zwieziona ziemia, aby teren wyrównać, a że będzie dużo niepotrzebnej ziemi                        

w Wolicy Pustej przy okazji budowy chodnika zostanie ona przewieziona właśnie na 

ten parking. Właścicieli tych gruntów jest trzech, ale pan Zacharyasz jest w kontakcie 

z panią, która zajmuje się ta sprawą i zapewnienia jej są takie, że czyni starania                   

w sądzie żeby tą działkę odsprzedać, kupi ją albo gmina albo parafia.   

 Radny Jacek Nyczke informował, że jest podziękowanie od mieszkańca który 

wnioskował do Radnego o interwencję, aby założyć poręcz przy schodach 

wejściowych do Urzędu.  

 Radny Leszek Zacharyasz pytał czy będą poczynione jakieś działania względem lamp 

w Komorzy bo z tego co wiadomo w funduszu sołeckim są jakieś środki na ten cel 
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zabezpieczone.  

 Wójt informował, że owszem środki są, sołectwo Boguszyn także ma środki 

zabezpieczone na lampy w Świętomierzu będzie to robione jednym pociągnięciem. 

 Przewodniczący Rady na zakończenie poinformował, że inwestycja w Wolicy Nowej 

została zakończona gaz już płynie do kotłowni.  

Ponadto Pan Tomaszewski zapraszał wszystkich do Domu Kultury na godzinę 16
00

               

na uroczystość z okazji 25- lecia Samorządu.  

 

Ad 18) Zamknięcie Sesji. 

 O godzinie 17:45 Przewodniczący zamknął VII Sesję Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 


